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YENİ CEHALET 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Allah Azze ve Celle Kur’an-ı Azimuşşan’da çoğu yerde, cahillerle beraber 

olmayın, cahillerin peşinden gitmeyin diye. Çok yerde insanları ikaz etmiş, müminleri 
ikaz etmiş. Çünkü cehalet kötü bir şeydir. En kötü insana verilecek şey cahil olması.   

Eskiden okuyamayan, yazmayan insan cahil derlerdi. Ondan sonra, Peygamber 
Efendimiz’in ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem zamanında geldiği vakit, cahiliyet dünyanın 
her tarafındaydı. Ona “El Cahiliyye el ūla” diyor. “Birinci Cahillik Dönemi” dedi 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem. İkinci - şimdiki yaşadığımız 
zaman ikinci cahiliye zamanı. İkincisi birincisinden çok daha beterdir. Birincisi gene 
bir şeyler bir şeyler kabul ediyorlardı. Şimdikiler hiçbir şey kabul etmiyor. Hakikati 
kabul etmiyor. Kendi kafalarına göre bir şeyler düşünüyorlar. Bu doğru diye, onun 
peşinden koşturuyorlar. İşte o hakikat olmayan, faydası olmayan şey. Bunları 
hakikatten uzak duruyor. Cahillik odur işte.  Cahillik okuyup da anlamamaktır. 
Okuyup da fayda almamaktır. Bütün ilimleri bilirler ama hakikati bilmezler. Hakikat 
nedir, onun dışındadırlar hepsi.   

Onun için hakikati kabul etmeyen, bilmeyen cahildir. Okuduğu da faydası yok. 
Senelerce okuyup kendini bir şey zanneden insan, cahilliği günden güne artıyor. Ta 
ki hakikati bulsa, o vakit bu cahillikten kurtulmuş olur, kendini de kurtarmış olur. 
Yoksa cahilliğin onu ilelebet en kötü yerde kalmasına sebep olur.   

Öteki türlü, düşünce mühimdir. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-
sellem diyor, “Bir saat düşünmek, yetmiş sene ibadet etmekten daha hayırlıdır.” 
Çünkü hakikati görüp, iman edip doğru yola gidip, dünya ahiret saadeti olur o vakit 
insana. Öteki türlü, dünyada da bir işe yaramaz.  Ahirette desen, büsbütün beter.  
Allāh جل جلاله muhafaza etsin.  

Hakikaten, cahiliye döneminde yaşıyoruz. Bide pis bir hastalık gibidir. Bulaşır 
ondan ona, ondan ona. Bulaşan bir hastalıktır. Allāh جل جلاله muhafaza etsin, imanımızı 

“  .muhafaza etsin inşaAllah.  Cahillerden olmayalım inşaAllah نَمِ َّنَنوكَُت لاََف
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نَیلِھِاجَلْا ”, “Felâ tekûnenne mine-lcâhilîn”, “Sakın câhillerden olma!” (Kuran 06:35). 
Ne cahillerden olalım ne onlarla beraber olalım. Allāh جل جلاله muhafaza etsin.   

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 
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